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SLOVO STAROSTY 

 Vážení Tepličáci, 
 

přeji vám do roku 2024 hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 
Jako každoročně se v krátkosti pokusím shrnout to nejdů-
ležitější, co se nám v minulém roce podařilo uskutečnit. 
 

Autokemp – celková návštěvnost byla přibližně o 30% nižší 
než v předchozím roce, přibylo návštěv obytných automobilů. 
Do městské pokladny, dle nájemní smlouvy, doputovala za 
pronájem částka 1.250.328 Kč a k tomu příslušné poplatky z 
pobytu. Vyměněna byla část oplocení areálu, dále budeme 
pokračovat po vyřešení připomínek ze strany SCHKO. Je zpra-
cováván projekt na novou správní budovu, kde díky podpoře 
KH kraje najde své zázemí také Skalní záchranná služba. Pro 
letošní rok počítáme mj. s postupným venkovním nátěrem 
chatek. 
 

Bytové hospodářství – kompletní rekonstrukcí prošla kotelna 
v ulici 5. května. Nyní zde byla firmou ČEZ dokončena insta-
lace kogenerační jednotky a je připravováno zahájení zkušeb-
ního provozu. Kompletní rekonstrukcí prošel byt v čp. 47 Za 
školou. V současné době probíhá kompletní rekonstrukce bytu 
v ulici Zámecká 117. Rozsáhlejší údržba a oprava kanalizací 
proběhla u domu s pečovatelskou službou na Kamenci, a dále 
v ulici Rooseveltova 118 a Aloise Jiráska 130. Bez započítání 
investic by skončil provoz bytového hospodářství se ziskem 
649.494 Kč. 
 

Doprava – Správa železnic provedla modernizaci železniční 
zastávky Město, v současné době projektuje rekonstrukci za-
stávky Skály včetně přístupového schodiště. Zahájili jsme jed-
nání s Královéhradeckým krajem o potřebě přestavby křižovat-
ky s železničním přejezdem „Rooseveltova ul.-Pivovarský 
dvůr-park“ a napřímení silničního průjezdu kolem hotelu So-
kol. 
 

Hřbitovy – opravili jsme nejvíce poškozené části obvodových 
zdí v Teplicích, Dědově i Zdoňově. Na věž zdoňovského kos-
tela město trvale zapůjčilo hodinový stroj. 
 

Kino – v současné době probíhá kompletní rekonstrukce před-
sálí a sociálních zařízení. 
 

Komunikace – za zhruba 5 miliónů korun jsme opravili části 
několika místních komunikací. Dokončeno bylo vydláždění 
cesty z parku ke kostelíčku na Kamenci a zároveň bylo instalo-
váno nové zábradlí a veřejné osvětlení. Rozšíření se dočkala 
odstavná plocha u koupaliště, kde ještě po odvozu přechodné 
skládky dojde k úpravě povrchu. Na jaře bude provedena odlo-
žená instalace mostu v parku u volejbalového hřiště, v létě se 
uskuteční výstavba chodníku v Bohdašíně.  
 

Koupaliště – příjem z tržeb činí 281.751 Kč. Výdaje zde byly 
vyšší (mj. jsme zrekonstruovali dětský bazén), jedná se ale o 
provoz, který je ve velké míře využíván místními. Domnívám 
se ale, že druhé místo v anketě o nejoblíbenější koupaliště 
okresu jsme získali oprávněně. K úplné spokojenosti nás čeká 
opravit střechu altánu a rekonstruovat sociální zařízení. Samot-
né těleso bazénu zatím bude pouze průběžně opravováno. 
 

Lesní hospodářství – s 50% dotací od PGRLF jsme pořídili 
novou mini vyvážečku dřeva v celkové hodnotě 1.950.000 Kč 
+ DPH, přibližně milión korun nás stála oprava cesty 
v Janovicích. Nákladné bylo zalesňování holin po kůrovci. 
Naštěstí se zdá, že jsme za vrcholem kalamity. Konečný zisk 
přibližně jeden milion korun ovlivnil také pokles ceny dřeva, 
který byl oproti předchozím letům až 40%. 
 

MHFF oslavil v minulém roce čtyřicáté narozeniny. Oslava to 
byla po všech stránkách vydařená, přibyla nová scéna 
v Městském dvoře. Hospodaření skončilo se ziskem 480.000 
Kč. V současné době již pilně pracujeme na přípravě letošního 
ročníku. A stejně jako loni bude koncem ledna zahájena festi-
valová tour BEST OF FEST, která tentokrát navštíví 13 míst 
po celé ČR. 
 

Odpady – cena za likvidaci odpadů bude stoupat i 
v následujících letech, proto jsme pro letošní rok byli nuceni 
navýšit poplatek alespoň o 100 Kč na osobu. Svoz plastů „dům 
od domu“ se osvědčil, pro zájemce tedy zavádíme stejnou 
možnost svozu papíru s měsíčním intervalem.  
 

Projekty – o prázdninách jsme na výstavě veřejnosti předsta-
vili studie a projekty, které jsme zadali zpracovat pro budoucí 
rozvoj našeho města a v listopadu jsme na stejné téma zorgani-
zovali besedu občanů s architekty. Úspěšně jsme podali pro-
jekt instalace fotovoltaiky na třech budovách města (TS, Sport-
centrum, Mateřská škola) se zahájením realizace v roce 2025. 
V minulých dnech bylo vydáno stavební povolení pro výstav-
bu Návštěvnického centra ve Střmenském podhradí. 
V letošním roce počítáme se zahájením přípravných prací a 
intenzivně pracujeme na získání dotačních zdrojů pro spolufi-
nancování stavby.  
 

Technické služby – bylo vybudováno nové oplocení areálu. 
V městském dvoře bylo zavezeno podsklepení části stodoly, 
proveden úklid celého areálu a upraveny části plochy nádvoří. 
 

Sjezdovka – loni v zimě se začalo lyžovat na začátku Vánoc a 
po několika dnech provozu přišla výrazná a dlouhá obleva, po 
které jsme začali připravovat svah téměř od začátku. Podobný 
průběh má bohužel zatím i zima letošní. Výsledkem provozu 
sjezdovky je tak schodek ve výši 1.181.757 Kč. Pro úpravu 
sjezdovky jsme pořídili modernější repasovanou rolbu 
Kässbohrer Pisten Bully z Itálie. Sjezdovku využívá místní 
žákovský oddíl TJ Slavoj, lyžujících Tepličáků však 
v posledních letech ubývá. Pro zajištění provozu do dalších let 
bude nezbytná značná investice do zázemí (pracuje se na pro-
jektu obslužné budovy) a modernizace systému zasněžování.  
 

Skály & turistika – Za uplynulý rok prošlo vstupními turnike-
ty celkem 140.993 turistů. Když k zisku 6.931.851 Kč ze skal 
a provozu infocentra připočítáme dalších 2.712.823 Kč za pro-
voz parkoviště dostáváme se na celkový čistý příjem 
z místního cestovního ruchu více než 9,5 miliónu korun.  Za-
vedli jsme on-line prodej vstupenek na okruh skalním městem, 
na několika místech jsme provedli opravu kamenných chodní-
ků a schodů. Postupně opravujeme dřevěné lávky v Sibiři. 
Naši „skalní“ pracovníci také opravili žebříky na „modré“ tu-
ristické cestě přes Sedm schodů. Pracovníci dodavatelské fir-
my provedli ochranný nátěr rozhledny Čáp. 
 

Sportcentrum – se potýká s úbytkem návštěvnosti především 
místních sportovců. Spolu s nárůstem cen energií je výsledkem 
provozu nafukovací haly nepříznivý ekonomický výsledek, 
ztráta ve výši 1.481.263 Kč. Po diskusi se zástupci TJ Slavoj a 
veřejností připravujeme zpracování studie na dostavbu multi-
funkční pevné sportovní haly. 
 

Školy                                                                                                                             
Střední škola Horegas – byla opravena opěrná zeď za budo-
vou, přeloženo a zrekonstruováno vstupní schodiště. Nad plán 
proběhla oprava havarijního stavu stropu v předsálí restaurace. 
Je dokončována v těchto dnech a přišla na více než milion 
korun.                                                                                             
Mateřská škola – instalovali jsme nové hrací prvky dětského 
hřiště.                                                                    
Základní škola – pokračovaly práce na rekultivaci školního 
dvora, byly rekonstruovány šatny žáků a proveden nátěr části 
střechy. Zahájeny byly práce v rámci projektu IROP na moder-



nizaci učeben, konektivity (propojení počítačů a jiných elek-
tronických zařízení v síti) školy, sociálních zařízení a školní 
družiny. V souvislosti s realizací projektu probíhají rovněž 
další nezbytné práce včetně úpravy ústředního vytápění, roz-
vodů vody a odpadů. 
 

Úřad – v rámci modernizace budovy úřadu byla z bývalých 
šaten technických služeb vybudována nová kuchyňka a soci-
ální zařízení, zrekonstruovány a přemístěny zbývající kance-
láře. Agendy úřadu, které jsou občany nejvíce využívány, jsou 
umístěny v přízemí budovy v moderně zařízených a vybave-
ných kancelářích. 
 

Veřejné osvětlení – v závěru roku proběhla rekonstrukce 
části osvětlení ve Zdoňově. 
 

Veřejná zeleň & voda – uskutečnilo se odbahnění a oprava 
hráze rybníka na Libné. Opravena byla výpusť rybníka v ulici 
Za Školou, kde také započaly práce na zpevňování břehu. 
V letošním roce budou dále pokračovat práce na úpravě klido-
vé plochy za městským dvorem včetně rybníčku a dokončíme 
revitalizaci plochy v dolní části městského parku.  
 

Výstavba – pokračují administrativní přípravy ploch pro indi-
viduální výstavbu rodinných domů v ulici Za Školou. 
S developerskou firmou PSK s.r.o. Pardubice byly podepsány 
smlouvy pro výstavbu 19-ti rodinných domů nad kempem na 
Kamenci. V letošním roce proběhne projekční příprava, stav-
ba by měla být zahájena v roce 2025. 
 

Všechno, co se nám loni podařilo realizovat, je výsledkem 
společné práce vedení a zaměstnanců města a dodavatelských 
firem. Všem moc děkuji! 
 

Josef Bitnar, starosta 

 KNIŽNÍ NOVINKY 

Gazely jsou příběh bouřlivého týdne tří nej-
lepších kamarádek, které spolu kdysi chodily 
do třídy ještě s Prvokem, Šampónem, Tečkou 
a Karlem. Šárka v pondělí oslaví narozeniny, 
večer ztratí mobil a v úterý se jí kvůli tomu 
otřese život v základech. Karolína ve středu 
přivítá doma svého manžela, se kterým sice 
rok nežila, ale musí se to znovu začít učit. A 
Helena během pátku konečně uvěří, že by 
mohla zapomenout na rozvod, a znovu se 

zamilovat... Události těchto všedních dní je vrhnou do tako-
vých turbulencí, že asi ani jedna z nich večer před víkendem 
netuší, jak bude její život vypadat v neděli. Je to román o ra-
dostech, které nejde prožít bez odvahy, dále o nekonečném 
boji o rodinnou harmonii, a také o náctiletých snech, kvůli 
kterým je potřeba riskovat. Užijte si tu jízdu s Gazelami!  

 

Najdi ji, než oni najdou tebe. Čtvrtý případ 
Coltera Shawa. Colter Shaw je ostřílený spe-
cialista na hledání lidí, ale Allison Parkerová 
a její dcera jsou oříškem i pro něj. Allison je 
totiž geniální konstruktérka a při útěku využí-
vá veškeré své znalosti a schopnosti. A že to 
skutečně potřebuje – v patách má nejen za-
rputilého bývalého manžela, ale i dva nájem-
né vrahy, kteří ke své práci přistupují se sa-
distickým potěšením. Colter Shaw se za mat-
kou a dcerou vydává až do odlehlých koutů 

amerického Středozápadu. Kam ho neznačené stezky zavedou 
tentokrát?  

 

Nový originální, strhující psychothriller od 
celosvětového bestselleristy. Hallie Eversová 
toho čtvrtého července stihla poměrně dost: 
vyhazov z práce, kopačky od přítele – a taky 
vlastní smrt, která ji zastihla na střešní party v 
Las Vegas. A pak se o pár hodin později pro-
budí v nemocnici s pocitem, že je něco jinak. 
Hlavu má podivně přeplněnou vzpomínkami 
– na místa, kde nikdy nebyla, na osoby, které 
nikdy neviděla. A taky na události, které začí-
nají být čím dál konkrétnější a děsivější: v 

jedné z nich totiž vidí něčí vraždu. Někdo si zjevně zahrál s 
její pamětí. A někdo jiný brzy začne usilovat o to, aby tyhle 
nebezpečné vzpomínky zmizely… jednou provždy.  

 

Román o osudových křižovatkách a životě 
bez navigace. Miroslav touží utéct. Ale kde k 
tomu vzít odvahu? Tomášovi chybí jeho žena, 
a tak hledá útěchu na těch nejbizarnějších 
místech. Nina má smutek. A ten ji oklikou 
přivede k ní samé. Ivana chce jediné – hlavně 
neskončit jako její máma! A Lukáš? Ten šla-
pe na pedál, co to jde. Nikdo totiž neměl čas 
mu říct, že občas je nejlepší zpomalit. 
Na třicátém kilometru se splétají životní nit-

ky, které jsou tak povědomé, jako bychom jejich aktéry znali 
ze sousedství. Osudy několika generací bytostně vyvěrají z 
naší současnosti a světa, který žijeme. V důmyslně kompono-
vaném kaleidoskopu příběhů na sebe narážejí životní reality 
natolik odlišné, že nemůže přijít nic jiného než tvrdý náraz. A 
ten vždy vyvolává otázky Odkud ve skutečnosti pramení naše 
rozhodnutí? Jaké otisky na nás zanechali ti, kteří se nás pokou-
šeli vychovat, jak nejlépe dovedli? A kdo kreslí trajektorie 
našich životů – my sami, nebo osud? Román Kateřiny Dubské 
nepřináší záchranu v podobě životní navigace ke stažení do 
mobilu, ale nabízí naději, že vždy můžeme správně odbočit 
nebo šlápnout na brzdu.  



Zastupitelstvo města Teplice nad Metují 
 

schvaluje 

 

Usnesení č. 02/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje rozpočet 
města pro rok 2024 jako schodkový, a to: s celkovými příjmy 
ve výši 106 664 084,- Kč, s celkovými výdaji ve výši 128 
274 617,- Kč, financováním v celkové výši 21 610 533,- Kč 
(obsahující schodek rozpočtu v totožné výši) a stanovuje plně 
v souladu se zákonem 250/2000 Sb., o rozpočtových pravi-
dlech územních rozpočtů, závazné ukazatele v rozsahu tříd 
druhového třídění rozpočtové sklady. 
 

Usnesení č. 03/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje plán hospo-
dářské činnosti pro rok 2024. 
 

Usnesení č. 04/08/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje, dle svých 
kompetencí vyhrazených zákonem o obcích, poskytnutí dotací 
a darů z rozpočtu města v celkové částce 900 000,- Kč vč. re-
zervy ve výši 117 000,- Kč.  
 

Usnesení č. 05/08/2023 

Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet sociálního fondu pro 
rok 2024. 
 

Usnesení č. 06/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje rozpočtové 
opatření č. 13 navyšující příjmy a výdaje shodně o 3 925 000,-
Kč, snižující nespecifikované rezervy o 1 403 000,- Kč a fi-
nancování z přebytků minulých let o 4 500 000,- Kč. 
 

Usnesení č. 07/08/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje příspěvko-
vé organizaci ZŠ a MŠ Teplice nad Metují, přijetí daru ve výši 
30 000,- Kč. 
 

Usnesení č. 08/08/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje vyřazení 
pohledávek z místního poplatku za odpady v období od 31. 12. 
2001 do 31. 12. 2017 z důvodu prekluse. 
 

Usnesení č. 09/08/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje vyřazení 
zmařené investice „Cyklostezka“ v Teplicích nad Metují v 
celkové hodnotě 821 927,60,- Kč.  
 

Usnesení č. 10/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje poskytnutí 
finanční návratné výpomoci v maximální výši 4 300 000,- Kč, 
příspěvkové organizaci Základní škola a Mateřská škola, Tep-
lice nad Metují, Rooseveltova 106, 549 57 Teplice nad Metují. 
 

Usnesení č. 11/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují v souladu s ustanove-
ním § 34 odst. 1, zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pra-
vidlech územně samosprávných celků, schvaluje příspěvkové 
organizaci, Základní škola a Mateřská škola Teplice nad Metu-
jí, Rooseveltova 106, 549 57 Teplice nad Metují, přijetí úvěru 
v maximální výši 15 000 000,- Kč od Komerční Banky a.s. na 
předfinancování a spolufinancování investičního záměru pro-
jektu "Modernizace odborných učeben - Základní škola a Ma-
teřská škola, Teplice nad Metují“.  

Usnesení č. 12/08/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují souhlasí s financová-
ním úroků z úvěrů od KB a.s., na předfinancování a spolufi-
nancování investičního záměru "Modernizace odborných uče-
ben - Základní škola a Mateřská škola, Teplice nad Metují“, na 
základě žádosti o navýšení příspěvku na činnost, jejíž schvále-
ní a úhrada bude v kompetenci starosty města.  
 

Usnesení č. 13/08/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují, schvaluje spolufinan-
cování projektu Modernizace odborných učeben příspěvkové 
organizaci Základní škola a Mateřská škola, Teplice nad Metu-
jí a poskytnutí částky 1 500 000,- Kč (vlastní podíl 10% dotace 
z programu IROP) se splatností do 31. 12. 2025. 
 

Usnesení č. 14/08/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují schvaluje předfinan-
cování "Pořízení lesnické techniky - Město Teplice nad Metu-
jí" v celkové maximální výši 6 645 000,- Kč ze spořícího účtu 
města vedeného u KB a.s. za podmínky, že částka ve výši dota-
ce od SZIF bude vrácena zpět na spořící účet města v plné při-
jaté výši. 
 

Usnesení č. 15/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují v souladu § 84 odst. 
e), z.č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), schvaluje zalo-
žení s.r.o. města, pod názvem „Centrum služeb Teplice nad 
Metuji s.r.o.“. 
 

Usnesení č. 16/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují souhlasí, že na zákla-
dě individuálního posouzení netrvá na dodržení podmínek kup-
ní smlouvy ze dne 7.3.2019 mezi městem Teplice nad Metují a 
panem R.J. v bodě č.7 a 8 – výhrada zpětné koupě a předkupní-
ho práva, za podmínky uhrazení doplatku ve výši 46 360,- Kč, 
který činí rozdíl mezi kupní cenou v době uzavření kupní 
smlouvy v roce 2019 a současnou cenou a uhrazení správního 
poplatku ve výši 2000 Kč.  
 

Usnesení č. 17/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují souhlasí s předložený-
mi plány akcí hlavní a hospodářské činnosti pro rok 2024 a s 
případným vrácením, vyřazených akcí z rozpočtu města, a to 
za podmínky volných finančních prostředků a v souladu s roz-
počtovými pravidly. 
 

Usnesení č. 18/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
dodatku č.1 ke smlouvě o bezúplatném převodu nemovitosti 
č.j. UZSVM/HNA/4380/2011-HNAM ze dne 22.12.2011 s 
Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových a pově-
řuje starostu města k podpisu dodatku smlouvy. 
 

Usnesení č. 19/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy o zřízení věcného břemene - služebnosti č. č. IV-12-

2024976 s ČEZ Distribuce, a.s., IČ: 7215878, se sídlem Tep-
lická 874/8, 405 02 Děčín a pověřuje starostu podpisem 
smlouvy. 
 

Usnesení č. 20/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a do-
hodu o umístění stavby č. IV-12-2027338/SOBS VB/2 TEPLI-
CE N.M., SKÁLY - KNN PRO P.Č.66/7 s ČEZ Distribuce 
a.s., se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV-Podmokly, IČ: 
24729035 a pověřuje starostu podpisem smlouvy. 

Usnesení z 8. jednání zastupitelstva města Teplice nad Metují konaného  
dne 14. prosince 2023 



Usnesení č. 28/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Dodatku č. 1 k SOD č. INV/2023/7, uzavřené mezi městem 
Teplice nad Metují, Rooseveltova 15, 549 57 Teplice nad Me-
tují, IČ: 00273139 a firmou ACANTO arte, s.r.o., Lannova 
2061/8, 110 00 Praha 1 - Nové Město, IČ: 09361243. Dodat-
kem č. 1 se upraví čl. Termíny a místa plnění, kdy se termín 
dokončení díla nově stanoví na 17. 12. 2023 a dále čl. Cena 
díla, platební podmínky, kdy bude celková cena za dílo navý-
šena na částku 819 689,- Kč bez DPH (Zhotovitel není plátce 
DPH). 
 

Usnesení č. 30/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Kupní smlouvy, Dohody o spolupráci a smlouvy o budoucí 
kupní smlouvě s firmou PSK Investment, s.r.o. , se sídlem 
Školská 228, Ohrazenice, 533 53 Pardubice, IČ 07386460 a 
Smlouvu o advokátní úschově s firmou PSK Investment, s.r.o., 
se sídlem Školská 228, Ohrazenice, 533 53 Pardubice, IČ 
07386460 a Mgr. Hanou Kuchyňkovou Palizovou, advokát-
kou, se sídlem Československé armády 383/5, 500 03 Hradec 
Králové, IČO 71471111 a pověřuje starostu podpisem těchto 
smluv. 
 

Usnesení č. 31/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje nový ceník 
lyžařského vleku platný dnem schválení zastupitelstvem měs-
ta.  
 

bere na vědomí 
 

Usnesení č. 01/08/2023 

Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují bere na vědomí roz-
počtové opatření č. 12, kterým se příjmy a výdaje navyšují 
shodně o 4 302 845,00 Kč. 
 

Usnesení č. 21/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí pro-
nájem zahrádky na Kamenci, část pozemku o výměře cca 60 
m² z p.č. 603/14, trvalý travní porost, v k.ú. Teplice nad Metují 
- paní J.B. 
 

Usnesení č. 22/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí pro-
nájem pozemku pro parkování osobního vozu u domu č.p. 245 
na Kamenci, část pozemku o výměře cca 20 m² z p.č. 603/5, 
ostatní plocha, v k.ú. Teplice nad Metují - panu F.M. 
 

Usnesení č. 23/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí pro-
nájem zahrádky u domu Za Školou č.p. 47, část pozemku o 
výměře cca 200 m² z st.p.č. 209, zastavěná plocha a nádvoří, v 
k.ú. Teplice nad Metují - paní V.J. 
 

Usnesení č. 26/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí pro-
nájem části pozemku o výměře cca 110 m² z p.č. 961/2, ostatní 
plocha, v k.ú. Horní Teplice panu J.K. 
 

Usnesení č. 29/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí výzvu 
k podání nabídky na nákup teleskopického kloubového nakla-
dače s otočným ramenem, včetně návrhu kupní smlouvy a 
technických podmínek. 
 

zamítá 

 

Usnesení č. 24/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost pana 
M.D., o odkup pozemku p.č. 614/9, o výměře 11.558 m², trva-
lý travní porost, v k.ú. Teplice nad Metují. 

Usnesení č. 25/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost pana 
M.D,  směnu části pozemku o výměře 1.600 m² z pozemku 
p.č. 614/9, v majetku města Teplice nad Metují, za část po-
zemku o výměře 400 m² z pozemku p.č. 600, v majetku pana 
M.D. 
 

Usnesení č. 27/08/2023 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost paní 
T.Š. a pana T.S., o odkup pozemků p.č. 2072/3, ostatní plocha, 
o výměře 90 m², p.č. 173/2, trvalý travní porost, o výměře 222 
m² a p.č. 210, ostatní plocha, o výměře 409 m², vše v k.ú. Zdo-
ňov. 
 

V Teplicích nad Metují 19. 12. 2023 

 

Josef Bitnar, starosta 

Věra Prokopová, místostarostka 

Z HISTORIE ZDOŇOVA 

Bohdanečtí z Hodkova, farní kostel ve Zdoňově, 
tragedie na zámku v Jičíně roku 1620  
 

V úvodní části v listopadu 2023 jsem psala o prvních pí-
semných zmínkách jmen obce, neboť Zdoňov v průběhu 
času používal střídavě dvě jména, starší Merkelsdorf od r. 
1289 a mladší Zdoňov od r. 1359. Tam jsem také popsala, 
jak se jména postupně vyvíjela a měnila.  
Zdoňov patřil v letech 1359-1848 k adršpašskému panství, na 
němž se vystřídala celá řada majitelů, jako byli např. páni 
z Dubé (1369-1534), Jan z Pernštejna zv. Bohatý (1534-1544), 
Žehušičtí z Nestajova (1544-1576). Nejvýznamnějšími z nich 
však byli Bohdanečtí z Hodkova, Libštejnští z Kolovrat a Nád-
herní z Borutína. Ti významným způsobem zasáhli do života 
poddaných, a proto se tu o nich zmíním podrobněji.  
Bratři Kuneš, Václav a Adam Abraham Bohdanečtí z Hodkova 
získali v r. 1576 adršpašské panství koupí od svého strýce 
Hertvíka Žehušického z Nestajova za 8 000 kop grošů čes-
kých.  Patřily k němu tři zpustlé skalní hrady Adršpach, Skály, 
Střmen a vesnice Dolní a Horní Adršpach, Hodkovice, Janovi-
ce, Libná, Svatoňov (dnes zaniklá ves u Zdoňova) a Zdoňov. 
Hranice panství byly popsány v trhové smlouvě (uvedena 
v knize Adršpašsko na str. 159). Bratři zde ale v době koupě 
nežili, byli ještě velmi mladí, proto získaný majetek začala 
užívat jejich matka Alžběta Bohdanecká a k adršpašskému 
panství získala ještě Teplice, které zdědila po smrti svého bra-
tra  Hertvíka Žehušického. Celé panství spravovala pravděpo-
dobně do roku 1587 a její synové, kteří z majetku získali urči-
tou sumu, si založili vlastní rodiny mimo Adršpašsko. Nejstar-
ší z bratrů Kuneš sídlil v Domkově u Nového Města nad Metu-
jí a v Řešetově Lhotě si postavil sídelní tvrz. Druhorozený 
Václav koupil dvůr ve Velké Jesenici, ale odtud v polovině 
osmdesátých let přesídlil do Teplic-Wekelsdorfu a žil zde s 
matkou Alžbětou. Nejmladší z bratrů Adam Abraham podnikl 
„kavalírskou cestu“ po západní Evropě a přivezl si odtud man-
želku Beatu von Kahl. Teprve po smrti matky Alžběty, která 
zemřela „na Teplicích“ v r. 1587 ( jak dokládá překrásně za-
chovalý náhrobek v domku bývalé márnice na teplickém hřbi-
tově) se bratři rozdělili o pozůstalé dědictví. Kuneš zůstal na 
Řešetově Lhotě a zemřel bez potomků asi kolem r. 1600, Vác-
lav, jehož jediný syn zemřel ještě před tímto dělením ve Velké 
Jesenici, získal tvrz v Teplicích ( kterou v r. 1599 přestavěl na 
renesanční zámeček) a k tomu vesnice Teplice, Janovice, Hod-
kovice a poplužní dvůr na Záboři.  Adamu Abrahamovi připa-
dly vsi Dolní a Horní Adršpach, Libná, Svatoňov a Zdoňov.  
Adam Abraham (asi 1560-1620), který se stal první sídelní 
vrchností na Adršpachu a jejím „novověkým zakladatelem“, 



ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ 

75 let činnosti spolku v Teplicích nad Metují 
V říjnu 1948 byl založen přípravný výbor k založení spol-
ku Červeného kříže. Ustavující schůze byla 11. 1. 1949 
v hotelu Sokol, předseda byl pan František Mikeš, místo-
předseda PhMr. Jaroslav Jíra a spolek měl 229 členů.  
Byla vytvořena zdravotní družstva  a  hlídky. Od ledna do lis-

topadu 1951 bylo v Teplicích nad Metují k dispozici sanitní 
auto. V charitním domě byla stanice první pomoci se službou i 
v noci. V roce 1959 členové výboru odpracovali při nočním 
výmlatu, na hřišti a na stavbě divadla 410 hodin. Dále probíha-
la zdravotní školení mládeže i dospělých – školila sestra Alena 
Machová a MUDr.Vojan. Zajišťovali jsme zdravotní dozory 
na sportovních akcích, dříve spartakiády, fotbal, později 
MHFF, Aprílová osmička,  Rallye Sudety, dětské dny,  lyžař-
ské závody na sjezdovce,  Teplicko-adršpašská 33, Dřevorubec 
roku… Často poskytovali  první  pomoc  manželé  Gultovi,   
paní Klennerová, Korčáková, Maštálková, Machová, Štěpán-
ková, Šubíková, z mladších ročníků paní Bornová, Dziuba, 
Čorejová, Janáčková, Poláková a Mgr. Šilhánová. Prováděli 
jsme nábor dárců krve a dárcovství stále propagujeme.  
V 80. a 90. letech minulého století byli bezpříspěvkoví dárci 
krve oceňováni na výročních schůzích místní skupiny ČK. 
V roce 1988 byl v Praze Nejdražší koncert pro dárce krve a 
z Teplic  se zúčastnila paní  Doležalová,  Machová a pan  Ví-
tek  –  všichni držitelé Zlaté plakety dr. Janského.  
V současnosti oceňuje dárce krve OS ČČK  v součinnosti 
s městským úřadem. Dvacet sedm let jsme do vývěsní skříňky 
dávali informace se zdravotní tématikou př.alergie, ošetření 
popálenin, vybavení  autolékárničky, škodlivost kouření, první 
pomoc při úrazu, léčivé rostliny aj., vše v režii paní Bornové.  
Patnáct let jsme  zajišťovali  kasičku  Nadace pro transplantaci 
kostní dřeně - bylo celkem odevzdáno přes 75 tisíc Kč. V roce 
1992 za okres Náchod  ČSČK český výbor propůjčil  titul  
Nejlepší  ZO ČSČK  za rok 1991 Teplice nad Metují a obdrže-
li  jsme  stříbrnou medaili.  Při zemětřesení v Rumunsku, po-
vodních na Moravě i v Čechách, příchodu uprchlíku 
z Ukrajiny jsme se zapojili do humanitárních sbírek. Několik 
let jsme na Teplicku organizovali svoz  Diakonie  Broumov.  
Pokračujeme též v přednáškové  činnosti  v  klubech seniorů  
/Šubíková / v Adršpachu a Teplicích nad Metují a pro studenty  
Střední školy hotelnictví a stravování. Členky výboru, členky 
zajišťující zdravotní dozor i celá místní skupina byly oceněny 
Oblastním spolkem ČČK v Náchodě za dlouholetou práci. 
RNDr.Šubíková, paní Klennerová a Mgr.Šilhánová byly 
v Praze v Senátu vyznamenány Pamětním listem.        
RNDr. Šubíková byla podruhé vyznamenána v Senátu za dlou-
holetou činnost v ČČK. Mgr. Šilhánová byla podruhé vyzna-
menána v Senátu medailí Děkujeme za pomoc ukrajinským 
uprchlíkům.   
 

Naše činnost  je  velmi rozmanitá a těžko se vejde do článku 
75 let trvání ČČK MS Teplice nad Metují. Rok 2024 je vý-
znamný i pro Český Červený kříž, který byl založen 6. 2. 
1919 /105let/ a má 200 000 členů. Další výročí v roce 2023 
bylo 150 let od založení mezinárodního Červeného kříže /26. -
29. 10. 1863 v Ženevě / a má 87 milionů členů  ve  196 stá-
tech. 

   RNDr. Šubíková Jaroslava,  
předseda MS ČČK v Teplicích nad Metují 

zde již počátkem devadesátých let začal budovat  zámek, který 
se v mírně upravené podobě zachoval až do současnosti. Záro-
veň se pustil do přestavby zdoňovského farního kostela Nej-
světější Trojice, kde chtěl být po své smrti pochován.   Přesná 
doba vzniku kostela není známá, ale nejstarší část je možné 
datovat do poloviny 16. století. Na stavbě chrámu můžeme 
sledovat proměnu stylů. Najdeme tu znaky pozdní gotiky, re-
nesance i baroka. Nejdůležitějším obdobím kostela byla jeho 
přestavba na přelomu 16. a 17. století právě Adamem Abraha-
mem. Za možného autora přestavby je označován architekt a 
stavitel  Carlo Valmadi, což není doloženo písemně, ale usuzu-
je se tak na základě shodných architektonických rysů, které 
vykazují kostely připisované tomuto staviteli na Trutnovsku 
(např. v Horním Maršově, Hostinném, Rudníku nebo Dolní 
Olešnici).  Detailní popis farního kostela naleznete v knize 
Adršpašsko, zmíním zde jen památky, které dokládají Adama 
Abrahama Bohdaneckého. 
Unikátní renesanční kazatelna je zhotovena z libnanského pís-
kovce. Na ní jsou vytesány postavy čtyř evangelistů - sv. Ma-
touše, sv. Marka, sv. Lukáše a sv. Jana. Stavitele a patrona 
chrámu, majitele adršpašského panství, dokládá kamenný an-
děl, podpírající kazatelnu. V rukou drží dva erby: v pravé erb 
Adama Abrahama - šikmý žebřík, v levé erb manželky Beaty-

pět zlatých růží. 
 

Hrobka: počátkem 17. století nechal také Adam Abraham 
Bohdanecký vybudovat v kněžišti kostela rodinnou hrobku. Při 
stavebním výzkumu v minulém roce sice tato hrobka nebyla 
objevena, ale v době smrti Adama Abrahama i později existo-
vala.     
                                                                  
Galerie: zvláštností je galerie na pískovcových pilířích, vybu-
dovaná kolem tří stěn kostela. (podobnou můžete vidět 
v hřbitovním kostele v Horním Maršově). 
 

Zvony: do r. 1916 původně čtyři. Dva z nich byly zrekvírová-
ny v první světové válce. V kostelní věži zůstal velký zvon 
s letopočtem 1595, který rovněž upomíná na Adama Abra-
hama Bohdaneckého z Hodkova a jeho ženu Beatu. 
 

Adam Abraham vyznával luteránské náboženství, které se sem 
v té době šířilo ze Slezska, a proto svěřil duchovní správu zdo-
ňovského kostela pastorům Mikuláši Weidenhoferovi 
z Duryňska (1602-1615) a jeho nástupci Kašparu Lehmgrube-
rovi ze Slezska (1615-1621).  
V prvním desetiletí 17. století se Adam Abraham právem mohl 
cítit šťastný a spokojený. Jeho panství vzkvétalo a na rozdíl od 
svých bratrů zplodil tři syny- dědice. Během dalších deseti let 
se ale štěstí k němu obrátilo zády. Dva z jeho synů zemřeli 
náhle a nečekaně, zůstal mu jen nejmladší Rohoslav a dcera 
Beata. K rodinným starostem se připojily události v zemi, jako 
např. uzavření evangelického kostela v Broumově, které před-
znamenaly pražskou defenestraci v r. 1618. Adam Abraham 
byl vtažen do víru politických změn a připojil se k aktérům 
stavovského povstání v r. 1619. Koncem ledna r. 1620 byl jeho 
osud zpečetěn, když se vydal se svým synem Rohoslavem a 
vnukem Hanibalem z Valdštejna na zámek do Jičína. Byl po-
věřen králem Bedřichem Falckým ukončit spor dvou sester 
z rodu Smiřických o majetek jako jeden z členů  vyšetřovací 
komise. Již dopředu bylo ovšem rozhodnuto, že veškerý ob-
rovský majetek nejbohatšího rodu v zemi připadne mladší ze 
sester Markétě Saloméně. Vyšetřování probíhalo za dramatic-
kých okolností – zoufalého odporu tehdejší majitelky jičínské-
ho zámku Elišky Kateřiny Vartenberkové, rozené Smiřické, 
která se snažila uhájit své sídlo a panství. Tehdy za nevyjasně-
ných okolností vybuchla zámecká prachárna a  všichni pří-
tomní, tedy celá vyšetřovací komise s doprovodem a Eliška 
Kateřina se svými služebníky a vojáky, zde večer 1. února 
1620 zahynuli. Ostatky posledních členů rodu Bohdaneckých 
byly převezeny do Adršpachu a pohřbeny v rodinné hrobce 
farního kostela ve Zdoňově.  Vdova Beata Bohdanecká spolu 
s dcerou opustila adršpašský zámek nedlouho po bitvě na Bílé 

hoře v listopadu r. 1620 a pobývala nějaký čas pravděpodobně 
v Trutnově. Když byla Adamu Abrahamovi posmrtně v r. 1622 
konfiskována část majetku, odstěhovala se Beata do Svídnice 
ve Slezsku. Tím na dlouho skončilo šťastné období adršpašské-
ho panství, tedy i Zdoňova.                                                                                                  

PhDr. Miroslava Moravcová 



ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKOLY 

Vánoční jarmark 2023 

Vánoční jarmark se stal již tradiční akcí, kterou v době 
adventu žije doslova celá škola. Radost z tvoření, z chystá-
ní a z prodeje  vlastnoručně vyrobených výrobků či z pří-
pravy tvořivých dílniček pro děti a rodiče – to vše neod-
myslitelně patří k adventnímu času ve škole. 

V úterý 19. 12. jsme 
v prostorách ZŠ při-
vítali rodiče, součas-
né i bývalé žáky a 
širokou veřejnost. 
Všichni měli mož-
nost prohlédnout si 
prostory školy, se-
známit se s prací 
dětí, nakoupit krásné 
vánoční výrobky 
nebo si dát skvělé 
občerstvení, které 
pro všechny připra-
vili starší žáci. 
Vánoční jarmark je 
ale především o se-
tkávání a propojení 
rodičů, učitelů a 
žáků v prostorách 
naší krásné školy. A 
to se opět povedlo 

na výbornou. Skvělá atmosféra, úsměvy rodičů a zářivé oči 
dětí nás provázely celé odpoledne. Naše snažení zakončilo 
„Zpívání na schodech“, kde jsme si všichni společně zazpívali 
vánoční koledy. Děkuji všem učitelům, asistentům a dalším 
zaměstnancům školy, kteří se podíleli na přípravě této akce. A 
také děkuji všem, kteří  přišli a podpořili tak naše snažení. 
 

Více informací a fotogalerii nejen z jarmarku naleznete na 
stránkách školy: www.zsteplicenm.cz 

 

Mgr. Magda Kalašová, ředitelka školy 

Čertí učení 
V předvečer svátku sv. Mikuláše se 
i ve škole konalo Čertí učení. Žáky 
prvního stupně navštívil také čert, 
anděl a Mikuláš s drobnými dárky 
a sladkostmi. Naši školní čerti patří 
mezi ty hodné, a proto se celý den 
nesl v příjemné atmosféře očekáva-
ných Vánoc. Děkujeme žákům 
deváté třídy za spolupráci v tento 
pro děti kouzelný den. 

Vedení školy 

Děti dětem 

Stejně jako minulý rok se naše škola zapojila do charitativ-
ní akce Krabice od bot. Z obyčejné krabice od bot jsme 
udělali vánoční překvapení.  

 

Do krabice jsme zabalili různé maličkosti a 
potřebnosti buď pro chlapce, nebo dívku ur-
čitého věku. Následně žáci krabici zabalili do 
vánočního papíru a všechny krabice jsme 
předali v Náchodě ve sběrném místě. Bylo 
jich neuvěřitelných 32!!! Krabice poté putují 
k dětem, pro které je to mnohdy jediná nadíl-
ka pod stromečkem. Moc děkujeme všem 
zúčastněným jak z řad dětí, tak z řad rodičů, 
učitelů a zaměstnanců školy. Naše krabice 
potěšily spoustu dětí. Děkujeme. 

M. Schejbalová 

Návštěva muzea betlémů v Třebechovicích pod 
Orebem 

30. listopadu navštívili žáci 5. A třídy Proboštův betlém 
v Třebechovicích pod Orebem.  
Dlouhá cesta se opravdu vyplatila. V muzeu žáci zhlédli třebe-

chovický Proboštův betlém, 
který byl v roce 1999 prohlášen 
za národní kulturní památku. 
Celý betlém včetně mechanis-
mu byl vytvořen ze dřeva před 
více než sto lety a na ploše 
téměř 7 m dlouhé se nachází 
více než 2 000 vyřezávaných 
dílů, z nichž se 167 pohybuje. 
V interaktivní části muzea 

mohli žáci pochopit mechanismus pohybu jednotlivých dílků a 
zjistit, že vše musí do sebe náležitě zapadnout, aby se postavič-
ky začaly pohybovat. 

                                                                                              
Mgr. Eva Malíková 

http://www.zsteplicenm.cz


Zimní radovánky na zahradě MŠ 

Letošní časná a bohatá sněhová nadílka přinesla dětem oprav-
du velké vyžití přímo na zahradě mateřské školy. O velký díl 
zábavy na sněhu se postaral kopec, který nám Město Teplice 
nad Metují nechalo na zahradě v loňském školním roce zhoto-
vit. Děti nadšeně sjížděly z kopce na bobech, ježdících, válely 
sudy nebo jen s radostí zdolávaly náročný zasněžený terén. 

 

Mgr. Tereza Šafránková 

Vánoční besídka v MŠ 

Ve středu 20. 12. se u Soviček konala vánoční besídka.  
Oproti loňskému roku jsme besídku odehráli téměř 
v plném počtu, což nás moc těší.  
Zahráli jsme rodičům Vánoční příběh o narození Ježíška, který 
jsme doplnili klasickými koledami. Děti se proměnily v herce 
a svou roli každý zvládl na jedničku! Krom samotného hraní a 
zpívání se děti podílely na tvorbě kulis a kostýmů.  
Po besídce jsme rodiče pozvali do naší třídy na malé pohoště-
ní. Maminky přinesly cukroví a my s dětmi jsme připravili 
slané stromečky z listového těsta. Děti rozdaly rodičům dáreč-
ky, které pro ně vyrobily, a pak si v herně užívaly dárků, které 
ten den ve školce našly pod vánočním stromečkem. My 
s rodiči jsme společně poseděli, popovídali a užili si kouzelnou 
atmosféru Vánoc.  

Dominika Sedláčková 

Předvánoční Hradec Králové 

Dne 12. prosince navštívila II. spe-
ciální třída předvánoční Hradec 
Králové.  
Projeli jsme vánočním autobusem na 
Velké náměstí, kde se konaly vánoč-
ní trhy. Než tržiště s kluzištěm ote-
vřelo, vylezli jsme na prohlídku Bílé 
věže a chrámu sv. Ducha. Na tržnici 
jsme ochutnali vánoční speciality-

trdelníky, perníčky a další sladkosti. 
Výlet se vydařil i díky krásnému 
počasí. 

Mgr. Kateřina Zelená 

Jak válčili husité 

Dne 7. 12. proběhl napříč ročníky vzdělávací program 
s názvem“ Jak válčili husité“, který pro nás připravila sku-
pina historického šermu Pernštejni z Pardubic. 
Přiblížili žákům významnou dobu českých dějin z hlediska 
vojenství a jeho promítnutí se do běžného života. Žáci si pro-
hlédli rytíře v plné plátové zbroji, lehkého husitského jezdce, 
běžného pěšího bojovníka a bojový husitský vůz. Dozvěděli se 
i další zajímavosti z historie. 

Předvánoční Pardubice 

Pár dní před Vánoci jsme se vypravili 
s deváťáky do Pardubic nasát vánoční atmo-
sféru a užít si trochu pohybu a zábavy.  
Nepříznivé počasí nás nezastavilo. Lehce jsme 
změnili plán, abychom úplně nezmokli, a vá-
noční atmosféru jsme si i tak užili. Na závěr 
naší návštěvy Pardubic si děti zahrály tři hry 
laser game ve skupinkách proti sobě. Hra byla 
vyrovnaná, ale vítěz je jeden. 

M. Schejbalová 

Poděkování 
Nádherný vánoční strom, který po celou dobu ad-
ventu zdobil vstupní prostory školy, nám věnovala 
jako sponzorský dar Lesní společnost Broumov 
holding a. s. Děkujeme paní Šárce Rozumové za 
zprostředkování daru, ochotu a spolupráci. 



Do kategorie nejmladších se přihlásilo 18 družstev a do druhé 
kategorie dokonce 19 družstev. V den turnaje se nám počty 
družstev mírně změnily, neboť několik týmů postihlo onemoc-
nění. Nakonec k nám dorazilo 15 a 18 družstev z celého okre-
su. 
Jak bylo zmíněno, žlutí hrají přehazovanou s možností chytit a 
odehrát míč na druhou stranu, jak to jen jde. Na tréninku je 
učíme fungovat jako tým, přemýšlet u hry a samozřejmě se 
z ní radovat. Jsem moc rád, že se nám povedlo přihlásit 2 druž-
stva za Teplice nad Metují. Hráli jsme základní a pak finálové 
skupiny. Vítězem žluté kategorie se stalo družstvo Rtyně B.  
Mám velikou radost z umístění teplických družstev, jelikož 
tyto děti u nás začaly trénovat teprve na konci září. 
  
Umístění: : 
Teplice A (Justýna Kerestešiová, Alexandr Mucha) 8. místo 

Teplice B (Amálie Jelínková, Magdaléna Elsa Malá) 10. místo 

 

Po vyhlášení výsledků jsme se hned začali připravovat na pří-
jezd Oranžových. 
Začala nám oranžová kategorie a v té už nestačí jen přehazo-
vat, ale děti si musí nahrát a poté přehrát míč vrchem obouruč 
s nadhozením míče.  
Opět jsem odehráli základní a finálové skupiny a vítězem tur-
naje se stalo družstvo Staré Město C. 
V této kategorii nám hrají některé děti, které odrostly ze žluté 
kategorie a už mají spoustu zkušeností z turnajů pořádaných 
po celém okrese. I v této variantě jsme přihlásili 2 družstva a 
určitě vás zajímá jejich umístění. Parádní výsledek: 
 

Teplice A (Maxim Kuchař, Emma Otradovská) 3. místo 

Teplice B (Karolína Koucká, Sára Mertlíková) 4. místo 

 

V závěru ledna 2024 nás čeká další turnaj, tak nám držte pěsti. 
Gratulujeme vítězům a děkujeme všem zúčastněným dětem! 

Určitě nemůžeme zapomenout poděkovat rodičům, kteří fandi-
li a hlavně rozhodčím z řad starších dětí. 
Hlavní poděkování za možnost uspořádaní turnaje patří Městu 
Teplice nad Metují. 
 

Děkujeme za podporu a věcnou cenu pro každého malého 
sportovce. 
 

Pokud by měl někdo zájem, trénujeme každé pondělí od 16:00 
ve Sportcentru. 
 

 

Za volejbalový oddíl Jiří Kaplan 

ZE SPORTU 

Nové šatny v mateřské škole 

Šatna dětí ze třídy Sovičky prošla 7. prosince krásnou promě-
nou. Byly odstraněny původní šatní přihrádky s botníky a na-
hradily se novými, moderními šatními boxy, které jsou mno-
hem prostornější. Konečně už se děti nebudou nemuset při 
převlékání v šatně navzájem mačkat. Od teď se jim jejich svrš-
ky, náhradní oblečení,  boty i holínky do šatny pohodlně ve-
jdou.  

Mgr. Tereza Šafránková 

Projektový den - Stavitel mostů s Malou technic-
kou univerzitou 

Dne 1. prosince se v mateřské 
škole zrealizoval Projektový 
den se Stavitelem mostů.  
Protože program byl objednán 
pro celou třídu Soviček a polo-
vina z nich byla v ten den ne-
mocná, pozvali jsme žáky z 1. 
třídy, aby si s námi toto „hravé 
učení“ užili. Celým dopoled-
nem děti provázel vyškolený 

odborník pan Radek, pod jehož vedením se děti dozvěděly 
něco o králi Karlu IV. a stavbě Karlova mostu, dále co je to 
pilíř a jak jej postavit. Naučily 
se stavět podle návodu a po-
stavily společně veliký most, 
jehož pevnost si mohl každý 
vyzkoušet vlastní vahou. Cí-
lem  programu Malé technické 
univerzity je rozvíjet v dětech 
technické dovednosti a logické 
myšlení. Velkým kladem je 
také rozvoj samostatnosti, ale i 
práce ve skupině, rozvoj prostorového vnímání a jemné moto-
riky.  

Mgr. Tereza Šafránková 

Žlutá kategorie 

Oranžová kategorie 

Turnaj v barevném minivolejbalu                                                     
Bylo 25. listopadu 2023 a v Teplicích se konal 
v tomto roce už druhý turnaj v barevném Mi-
nivolejbalu, celkově pátý ročník. Jako volejba-
lový oddíl jsme se opět přihlásili k pořádání 
žluté a oranžové varianty. 

 Co to znamená?    
Jak již název barevný minivolejbal napovídá, každá věková 
kategorie má svou barvu a obtížnost. V kategorii žlutých mo-
hou hrát i školkové děti a děti do 8 let, oranžová je od 8-10 let. 
Jak už bylo zmíněno, nejedná se pouze o věk hráčů, ale i o 
herní obtížnost. Nejmenší, tedy žlutí, si ještě hází a přehazují, 
jak to jen pravidla umožňují, oranžoví si musí mezi sebou už 
nahrát. Řeknete si, co je na tom…? Hřiště má rozměr „jen“  
9x4,5 m, síť je „jen“ 193 cm vysoko a na hřišti jsou pouze 2 
hráči na každé straně. Použil jsem slovo JEN v uvozovkách, 
jelikož pro dospěláka je to jako nic… 

Pro naše nejmenší je to hřiště obrovské a síť neskutečně vyso-
ko. 



VÝROČNÍ ZPRÁVA 

REDPOINT TEAM 2023 

 

V roce 2023 uspořádal sportovní klub REDPOINT TEAM z.s. Teplice nad 
Metují celkem 12 závodů na horských kolech, v běhu, běhu na kolečko-
vých lyžích a v duatlonu s 1720 startujícími.  
 

Hlavními partnery sportovního klubu a jím pořádaných závodů v roce 
2023 byli Královéhradecký kraj, Město Teplice nad Metují, Primátor Ná-
chod, Eleven a 3F vision, kterým tímto děkujeme. 
 

Členové týmu REDPOINT absolvovali v roce 2023 více než 127 závodních 
startů a získali 106 medailových umístění, z čehož bylo 35 zlatých, 41 stří-
brných a 30 bronzových. Největší zásluhu na tom měli Pavel Bezděk s 54 
medailovými umístěními (20-14-20), Tomáš Čada (19-8-3) a Jolana Bene-
šová (9-7-4).  
 

 

CYKLISTIKA 

 

V dubnu jsme po tříleté přestávce uspořádali 26. ročník veřejného závodu horských kol v x-country APRÍLOVÁ OSMIČKA 
s 89 startujícími, zařazený do Poháru mládeže KH kraje. V srpnu jsme pokračovali 21. ročníkem závodu horských kol do vrchu 
TEPLICE N.M. – BIŠÍK, kterého se zúčastnilo 47 startujících a po kterém následoval námi pořádaný 2. ročník závodu hor-
ských kol do vrchu MALÉ SVATOŇOVICE – ŽALTMAN s 54 startujícími. Devětadvacátý ročník maratonu horských kol 
REDPOINT RALLYE SUDETY se uskutečnil v sobotu 9. září a celkem se ho zúčastnilo 725 startujících, což je o něco málo 
víc než v předchozím roce.  
Většinou na horských kolech členové REDPOiNT-ELEVEN TEAMu vybojovali 55 medailových umístění (23-21-11).  
 

Nejúspěšnějším závodníkem byl Tomáš Čada (19-8-3), který ve své kategorii vyhrál etapák MTB Trilogy Moderate, Středeční 
pohár MTB Joy Cup, byl druhý na polských etapových závodech Sudety MTB Challenge Lite a Strefa MTB Trophy Adventure. 
Pavel Bezděk (3-3-6) se stal absolutním vítězem prestižního závodu Karpacz – Sněžka, vybojoval třetí místo v kategorii v seriálu 
MTB Uphill Beskidy a stejné místo obsadil i v seriálu Horokolo vršky. Výborným výsledkem je celkově páté místo Daniely 
Chlíbkové mezi ženami v konečném hodnocení seriálu Blinduro Queen. Dále bodovali Jiří Pospíšil (0-3-2), Jiří Fulka (0-4-0), 
Jan Melišík (1-0-0) a Venca Chlíbek (0-1-0).  
 

BĚHY MIMO DRÁHU 

 

Poslední srpnovou neděli uspořádal náš klub v rámci Mezinárodního horolezeckého filmového festivalu 30. ročník BĚHU TEP-
LICKÝMI SKALAMI -  LA SPORTIVA CROSS a BUFO BABY CROSS s rekordními 511 startujícími a 12. listopadu   
4. ročník běhu TEPLICKÁ 10 s 71 startujícími. Zorganizovali jsme osmidílný seriál běhů do vrchu BĚŽECKÉ VRŠKY a 
přímo jeho čtyři závody: Běh na Kraví horu (32 startujících), Běh na Žaltman (54 startujících), Běh na Dobrošov (47 star-
tujících) a finálový Běh na Bišík (42 startujících).  
 

REDPOiNT–ELEVEN TEAM vybojoval celkem 30 medailových umístění (14-12-4). Nejúspěšnější byl Pavel Bezděk (11-9-

3), druhý ve své kategorii v Českém poháru v bězích do vrchu a absolutní vítěz Běžeckých vršků. Dále se umístili: Jolana Bene-
šová (3-4-1), mimo jiné druhá v kategorii dvojboje Biegi Snieznicke, a Jiří Pospíšil (0-0-1), třetí v kategorii konečného hodnoce-
ní Běžecké ligy. 
 

BĚH NA LYŽÍCH 

 

Po loňské zkoušce jsme společně se SKI Police nad Metují, BKL Machov a INS TEAM uspořádali čtyřdílný seriál v běhu na 
kolečkových lyžích KladSKIroll Cup a přímo jeho finálový závod NOVÉ MĚSTO N. MET. – SENDRAŽ s 36 startujícími.                                                                                                        
 

Na běžeckých a kolečkových lyžích jsme získali 15 medailových umístění (8-3-4), na čemž měla největší zásluhu Jolana Bene-
šová (7-2-1), která obsadila celkově druhé místo a zvítězila ve své kategorii ve Velké Ski Tour. Dále se umístili: Nikol Benešová 
(1-1-0), Tomáš Čada, Michal Čada a Jiří Fulka (všichni 0-0-1). 
    
TRIATLON 

 

V polovině června jsme uspořádali X-duatlon Pálenka, zařazený do Memoriálu Míly Holcmana, s 36 startujícími.  
 

Za REDPOiNT – ELEVEN TEAM jsme napočítali celkem 7 medailových umístění (4-3-0). Nejúspěšnější byl Jiří Fulka (2-2-

0) následovaný Pavlem Bezděkem (2-1-0). 
 

MTB BIATLON 

 

REDPOiNT – ELEVEN TEAM na Plzeňsku reprezentoval Jiří Pospíšil, který získal v seriálu Biatlon Cup 6 medailových 
umístění (1-3-2) a celkově ve své kategorii zvítězil.   
 

Více na: www.redpointteam.cz  

http://www.redpointteam.cz/


Spolek RADOST oficiálně funguje v Teplicích nad Metují již 14. rokem. V roce 2023 uspořádal spolek celkem 11 akcí, z toho 
nejvýznamněji do kalendáře se pochopitelně zapisuje Teplicko-adršpašská 33, která oslovuje tisíce lidí nejen v rámci České re-
publiky. Celkově pochod za 14 let navštívilo již 16 426 lidí. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pojem Teplicko-adršpašská 33 je znám v povědomí široké turistické veřejnosti v rámci celé republiky. Jen pro zajímavost: Si tak 
jedeme z výletu "okolo republiky" a na chodbičce v narvaném vlaku někde u Olomouce se dáme do řeči s neznámou slečnou. 
Ptá se nás, odkud jsme. Podávám ji vizitku s TA33. Jéééééé, vás znám! Na pochod jsem se letos přihlásila a určitě přijedu zas… 

 

Soupis jednotlivých akcí včetně Teplicko-adršpašské za rok 2023: 
30. 4. 2023             - Stavění máje 

5. - 7. 5. 2023                - Vodácký výlet – Orlice 2023 

9. - 11. 6. 2023              - Výlet s dětmi v Krkonoších 

22. - 26. 6. 2023   - Přechod východní části Nízkých Tater (SK) 
10. - 12. 9. 2023             - Přechod Orla Perć (PL) 
16. 9. 2023              - Teplicko-adršpašská 33 

7. 10. 2023             - Výlet pro pomocníky Ta33 do Polska (PL) 
12. - 15. 10. 2023  - Etapový pochod „PO SVÝCH“ Kamenná Gora – Teplice nad Metují 
3. 12. 2023              - Zajištění občerstvení na Zpívání u Betléma 

16. 12. 2023              - Adventní Sněžka 

30. 12. 2023              - Staro-roční výšlap do Teplicko-adršpašských skal 
 

K 11. 11. 2023 je ve Spolku RADOST evidováno celkem 61 kmenových členů a dalších cca 200 kamarádů „přátel pěší turisti-
ky“, kteří se pravidelně na pořádané akce spolku vrací.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dělá nám radost, že děláme radost lidem stejně naladěným. Viz příspěvek od jednoho z „přátel pěší turistiky“ – Eriky Zoubko-
vé: V sobotu jsme vyrazili na výšlap: Adventní Sněžka se Spolek Radost z.s. s Michal Řeháček, Jiří Štěpánek, Pavel Borna byl 
zas luxusní sníh, mlha, fakt zima, jak se patří, ale užili jsme si u toho jako vždy srandy kopec mrkni na videa… tahle parta přátel 
to šla již po 25. Anooo, chodí to již 25 let, miluju ty jejich tradice…miluju tyhle lidi…s nima se člověk nikdy nenudí a dobrou 
náladu do sebe dostaneš na moc moc dlouho…půjdeš s námi příští rok i ty? Přidej se k nám příště a zažiješ nezapomenutelné... 
 

V letošním roce plánujeme obdobný rozsah akcí a polokulatou, již třicátou pátou Teplicko-adršpašskou 33.  
 

A pokud se ptáte, jak to že o akcích nevíte – stačí sledovat stránky Spolku RADOST (www.spolek-radost.cz), případně faceboo-
kové profily TA33 nebo Spolek RADOST.  

Za Spolek RADOST  Pavel Borna, předseda spolku 

 

ZE SPOLKU RADOST 

https://www.facebook.com/spolekradost.cz?__cft__%5b0%5d=AZUFxH8F4ZPD_vBhI4TEIZbV7d-EMuzC8PdPa0uP2wyMASHXivNNWc_3WmIHLKgjfePLtRX-3VVuSLWICXO4yFed52xYZF_GMCQF-Jshf1zSnudk1stjGdZ9TnFrGOhRvMHe_WyBUZcA09Zs2p4HBec7&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/michal.rehacek?__cft__%5b0%5d=AZUFxH8F4ZPD_vBhI4TEIZbV7d-EMuzC8PdPa0uP2wyMASHXivNNWc_3WmIHLKgjfePLtRX-3VVuSLWICXO4yFed52xYZF_GMCQF-Jshf1zSnudk1stjGdZ9TnFrGOhRvMHe_WyBUZcA09Zs2p4HBec7&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/jiri.stepanek.129?__cft__%5b0%5d=AZUFxH8F4ZPD_vBhI4TEIZbV7d-EMuzC8PdPa0uP2wyMASHXivNNWc_3WmIHLKgjfePLtRX-3VVuSLWICXO4yFed52xYZF_GMCQF-Jshf1zSnudk1stjGdZ9TnFrGOhRvMHe_WyBUZcA09Zs2p4HBec7&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/pavel.borna?__cft__%5b0%5d=AZUFxH8F4ZPD_vBhI4TEIZbV7d-EMuzC8PdPa0uP2wyMASHXivNNWc_3WmIHLKgjfePLtRX-3VVuSLWICXO4yFed52xYZF_GMCQF-Jshf1zSnudk1stjGdZ9TnFrGOhRvMHe_WyBUZcA09Zs2p4HBec7&__tn__=-%5dK-R


KLADSKÉ POMEZÍ 

Užijte si zimu v Kladském pomezí  
První sníh letošní zimy zasypal Kladské pomezí již na 
sklonku listopadu a bílé pokrývky bylo tolik, že se ihned 
začalo s úpravou prvních běžkařských tras. Doufejme, že 
takto příznivé bude celé zimní období.  

Náš region se sněhovými pod-
mínkami nikdy nevyrovná ne-
dalekým Krkonoším a soused-
ním Orlickým horám, ale roz-
hodně má co nabídnout. Zvlně-
ný reliéf zdejší krajiny je jako 
stvořený k běžeckému lyžová-
ní. Užijte si pozvolná stoupání, 
mírné sjezdy a krásné daleké 
rozhledy do kraje. Díky tomu, 
že Kladské pomezí není typic-
kou zimní destinací, čeká vás 
zde naprostý klid a ničím neru-
šená příroda. Síť tratí je propo-
jena s oblastí Broumovska 
i polským národním parkem 

Góry Stolowe. Celkem je možné projet více než 300 km tras, 
které jsou pravidelně strojově upravovány.  
O kvalitní údržbu bílé stopy se starají spolky, města a obce za 
finanční podpory Královéhradeckého kraje. Ještě před samot-
ným zahájením běžkařské sezony proběhla schůzka koordiná-
torů, kteří mají úpravu tratí a jejich dobrou sjízdnost na staros-
ti. Roli hlavního koordinátora již 24. sezonu zastává organiza-
ce destinačního managementu, Kladské pomezí, o.p.s., která 
zároveň vytvořila a spravuje praktický web 
ski.kladskepomezi.cz. Najdete na něm nejen přehled tratí 
v jednotlivých oblastech Kladského pomezí a Broumovska, 
ale především aktuality o jejich sjízdnosti a nechybí zde ani 
tipy na další zimní možnosti vyžití.  
Užijte si čas zimních radovánek a sportů v Kladském pomezí, 
litovat nebudete! Během svého putování zimní krajinou neza-
pomeňte vystoupat i na některou z rozhleden, kterých zde 
najdete hned několik, nebo se zahřejte v některé z turistických 
chat.  
Kladské pomezí je taktéž oficiální název turistické oblasti 
v severovýchodních Čechách při hranici s Polskem, která zau-
jímá rozlohu bývalého okresu Náchod a částečně zasahuje do 
okresu Trutnov v oblasti Jestřebích hor.  Název vychází 
z historie, kdy tudy procházela důležitá obchodní stezka spoju-
jící Prahu s polským Kladskem.  

 

Své „ ANO “ si řekli 

dne 9. prosince 2023 v obřadní 
síni 

 

Milan Vlk  a  Božena Vobořilová 

 

Novomanželům přejeme hodně  

štěstí !!! 

 

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

J.Záleská, matrikářka 

Turnaj v badmintonu 

Poslední páteční odpoledne v minulém roce místní oddíl 
badmintonu uspořádal turnaj v tělocvičně ZŠ,  kde je i 
naše tréninková základna. Překvapivě se sešlo 13 hráčů, 12 
aktivně hrajících, třináctý hráč to hrál sice poprvé, ale po-
tenciál byl jasně vidět :-) 
Sedm hráčů bylo místních, čtyři pak z Police a Žďáru n. M., 
kde se taky hraje, a vlastně si vzájemně vypomáháme 
v případě výpadků hráčů. 
Hrály se čtyřhry, vylosované dvojice a 1 trojice / ti se střídali/ 
a celkem se odehrálo 15 setů.  
Malou cenu si odnesli všichni, vítěz byl vlastně každý, kdo se 
zvedl od televize a jídla a dorazil si zasportovat. 
Sportovní odpoledne plné pohybu, legrace a jídla jsme pak 
zakončili v místní restauraci.  
V současné době má oddíl badmintonu 9 aktivních členů, hrají 
se čtyřhry vždy středy a čtvrtky večer v již zmíněné tělocvičně. 
V minulém roce přibyli 2 členové z Police n. M., jim velké 
díky, zachránili nám středy, jinak bychom se vůbec nesešli a 
nezahráli si… 

 

Ivana Červená 



SPŠ OTTY WICHTERLEHO 

Dny otevřených dveří 
 

Nezadržitelně se blíží termín podávání přihlášek ke studiu 
na středních školách. Podat přihlášku budou mít uchazeči 
možnost od 1. do 20. února. Na rozhodování „kam dál“ tak 
zbývá celý leden. 
 V pátek 19. a v sobotu 20. ledna pořádá naše škola Dny ote-
vřených dveří. Navštívit bude možné všechny budovy školy 
v Hronově a Velkém Poříčí. Otevřeny budou učebny a odbor-
né dílny oborů Aranžér, Automechanik, Elektrikář, Elektro-
technika, Grafický design, Kadeřník, Modelářství a návrhářství 
oděvů, Nástrojař, Podnikání, Reprodukční grafik, Strojírenství, 
Tiskař. Prohlédnout si návštěvníci mohou i ukázky prací žáků, 
dozví se informace k přijímacímu řízení a jistě by byla škoda 
vynechat módní přehlídky. 
 

Přijďte se podívat jak a kde učíme. Těšíme se na vás! 
 

Markéta Machová, www.spsow.cz  

Foto: Jiří Jedlička 

Naše Broumovsko nabídne kurzy regionální žurnalistiky 
pro širokou veřejnost 
 

Máte pocit, že lokální média nepíší o tématech, která sku-
tečně hýbou regionem? Chybí vám články o tématech, které 
zajímají vás a vaše okolí? Poznejte novinářskou práci a 
podpořte kvalitní regionální žurnalistiku. Zpravodajský 
server Naše Broumovsko otevírá od jara 2024 sérii bezplat-
ných novinářských kurzů pro širokou veřejnost.  
 

Regionální médium umožňuje referovat o lokálním dění v de-
tailech a souvislostech, které celostátní média opomíjejí. Je 
místem pro pozitivní příběhy, pomáhá budovat místní identitu, 
podporuje zdravou hrdost a dává hlas nejrůznějším skupinám 
obyvatel a jejich každodenním zájmům. Lokální média mají 
proto nezastupitelnou roli ve snaze zlepšovat místo, kde žijeme 
a vytvářet demokratičtější prostor.  
 

Nyní máte možnost přispět k rozvoji regionální žurnalistiky i 
vy. Jak na to? Přihlaste se na sérii čtyř bezplatných workshopů, 
které se budou konat v první polovině roku 2024 (data konání 
budou včas oznámena). Půldenní víkendová setkání jsou určena 
každému, kdo má chuť psát a přispívat k větší informovanosti v 
regionu. Kurzy pořádané zpravodajským webem Naše Brou-
movsko se konají pod záštitou Masarykovy univerzity v Brně a 
přiblíží zásady novinářské práce, dají prostor vyzkoušet si nové 
dovednosti v praxi a získat cennou zpětnou vazbu.  
 

Účastníci se dozvědí mimo jiné, jak pracovat se zdroji, jak ne-
naletět dezinformacím, čím okořenit texty o lokálních akcích a 
jak poutavě referovat o dění a lidech kolem sebe slovem i obra-
zem. Neodmyslitelnou součástí workshopů bude práce s různý-
mi novinářskými formáty, zpravodajskými a publicistickými, 
účastníci se naučí, jaký je mezi nimi rozdíl a prostor bude vě-
nován editacím textů. Kurzy povedou zkušení odborníci jako je 
specialistka na regionální média a vedoucí Katedry mediálních 
studií a žurnalistiky na FSS MU Lenka Waschková Císařová, 
odbornice na mediální vzdělávání a nezávislá novinářka Lucie 
Römer, šéfredaktorka Našeho Broumovska Michaela Mašková 
nebo publicistka Petra Kultová se zkušeností rešeršní specialist-
ky Českého rozhlasu. O své zkušenosti se podělí také editorka a 
konzultantka Hana Valentová. 
 

Projekt vznikl díky organizaci Journalismfund Europe, která 
podporuje kvalitní nezávislou žurnalistiku napříč Evropou včet-
ně regionálních médií na periferiích. Nápad redakce Našeho 
Broumovska na uspořádání série novinářských workshopů pro 
veřejnost uspěl v početné konkurenci 120 mezinárodních pro-
jektů, když byl vybrán jako jeden z 25 vítězných nápadů. Ná-
vrh byl také součástí finální přihlášky Broumova o titul Evrop-
ské hlavní město kultury. Díky podpoře Journalismfundu může 
Broumov uskutečnit dalších ze svých plánů i bez titulu.  
 

Své dotazy a přihlášky adresujte garantkám projektu Michaele 
Maškové (michaela.plchova@aprb.cz) a Petře Kultové 
(petra.kultova@broumov2028.cz). Počet míst je omezen. Těší-
me se na účastníky a účastnice všech věkových kategorií a pro-
fesí, předchozí novinářské zkušenosti nejsou podmínkou.  
 

Tento článek byl podpořen Journalismfund Europe v rámci 
grantového programu Local Media for Democracy. 
 

Autorka: Petra Kultová, nase.broumovsko.cz 

NAŠE BROUMOVSKO 

mailto:michaela.plchova@aprb.cz
mailto:petra.kultova@broumov2028.cz


Střední zdravotnická škola Náchod 

Nová dimenze ve vzdělávání studentů náchodské 
zdrávky 

Střední zdravotnická škola Náchod-EA je jedna z prvních 
škol v ČR, která zakoupila virtuální realitu (VR) Meta 
Quest 3 v množství, které lze plnohodnotně využít k výuce 
velké třídy. VR EDU PACK představuje revoluční krok ve 
vzdělávacích metodách.  

Současně je VR komplexním řeše-
ním pro školství. Její součástí je 
veškerý hardware, software, školení, 
servis a podpora. Investici do ná-
kladného vybavení vnímáme jako 
obrovský potenciál v rozvoji moder-
ní výuky. Jedná se o vzrušující ná-
stroj, který oživí výukové metody a 
přinese nové možnosti pro interak-
tivní vzdělávání.  
Je důležité si uvědomit, že VR není 

jen další gadget („vychytaná věcička“), ale pedagogický ná-
stroj, který může zásadně změnit způsob, jakým se studenti učí 
a vnímají informace. Jasným cílem je podpořit učební proces, 
a to poskytnutím zkušeností, které jsou blízké reálným situa-
cím. S pomocí VR headsetů jsou studenti schopni ponořit se 
do interaktivních 3D prostředí. Tím stimulují svou zvídavost a 
jsou podporováni v aktivním učení. VR nemá nahradit klasic-
kou výuku.  Působí spíše jako doplňující nástroj, který podpo-
ruje hlubší pochopení tématu. 
 

VR funguje tak, že učitel na počítači ovládá vše, co se děje 
studentům ve virtuální realitě. Takže učitel klasicky sedí u PC 
a studenti mají VR brýle. Poté učitel může spouštět a zobrazo-
vat konkrétní vzdělávací témata. V rámci výuky somatologie 
se studenti například mohou projít ve virtuálním světě kostry, 
svalů, srdce, ale i jednotlivých buněk, mohou také proniknout 
do struktury DNA. Mohou se podívat nejenom do struktury 
lidského těla, ale i na stavbu těla různých živočichů. Ve fyzice 
mohou pochopit díky 3D modelu fungování spalovacího moto-
ru a „osahat“ si strukturu atomu. Toto vše jim umožňuje lépe 
pochopit složité procesy a jevy, které by bylo jinak obtížné si 
představit pouze ve formě obrázků.  
 

Při výuce anglického jazyka mohou studenti konverzovat 
s virtuálním mluvčím. Mohou si vybrat konkrétní situaci, na-
příklad hotelovou recepci, ve které se potom virtuálně ocitnou 
a prožívají situaci téměř autenticky. Student uvidí avatara, 
který s ním vede rozhovor ve zvoleném jazyce, tím se student 
učí aktivně používat slovní zásobu a gramatiku cizího jazyka.  
Brýle mají v sobě mikrofony a reproduktory, takže zazname-

návají, co avatar říká, rovněž přenášejí odpovědi daného žáka. 
VR se dá využít jak pro výklad nové látky, tak i pro opakování 
a ověřování znalostí.  
Zahrnutím VR do výuky učitelé poskytnou studentům nezapo-
menutelné vzdělávací zážitky, které podporují jejich zvídavost, 
aktivitu a hlubší pochopení učiva. Důležitá je pedagogova 
ochota experimentovat a učit se společně se svými studenty . 
Neplánovaně jsme naši horkou novinku mohli představit žá-
kům v rámci projektu „Volba povolání aneb zdrávka Náchod 
společně se Základní školou Náchod – Plhov“. Tímto se žáci 
ZŠ Plhov a následně i návštěvníci dne otevřených dveří stali 
prvními uživateli!  
 

 

Všichni nadšení učitelé náchodské zdrávky se těší na to, až se 
v rámci odborného školení s VR důkladněji  seznámí a aktivně 
ji zařadí do výuky.  
 

Renata Dušková, Manager PR 



Z ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 

 

Ve dnech 5. 2. 2024 a 6. 2. 2024 nebudou v provozu naše 
ordinace.  
 

V neodkladných případech navštivte odpovídající ambu-
lanci v nemocnici.  
  

Změna ordinační doby od 19. 2. 2024 do 22. 2. 2024, mimo 
uvedené termíny platí běžná ordinační doba. 
  

19.2.2024 Pondělí   8—11:30  Radvanice 

20.2.2024 Úterý      8—11:30  Chvaleč 

21.2.2024 Středa    8—11:30  Teplice,13—17:00 Radvanice 

22.2.2024 Čtvrtek   8—11:30  Jívka  
  

Omezení ordinační doby také naleznete na 
www.venkovskylekar.cz 

INFOCENTRUM 

Kulturní informační středisko a provoz ve  
skalách  
Město Teplice nad Metují již tři roky provozuje KIS a také 
Teplické skály. Za tuto dobu jsme se toho dost naučili a 
některé věci vylepšili tak, aby byli návštěvníci spokojeni.  
Ve skalách byl zaveden on-line prodej vstupenek, což se uká-
zalo jako velmi dobrý nápad a turisté ho začali hojně využívat, 
protože jim to ušetří čas a nemusí čekat ve frontě u pokladny.  
Vstupenka zakoupená prostřednictvím internetu na webových 
stránkách www.teplickeskaly.cz platí 7 dní, během kterých ji 
lze jednorázově využít. Není vázaná na rezervační systém, 
protože ten v Teplických skalách nemáme a ani ho neplánuje-
me. Vstupenku zakoupenou on-line dostane návštěvník mai-
lem, je opatřená čárovým kódem, který je potřeba naskenovat u 
turniketu při vstupu do skal.  V roce 2023 navštívilo Teplické 
skály cca o 50 procent více turistů než v roce 2022. Tuto sku-
tečnost přisuzujeme tomu, že k nám přijížděli lidé 
z přeplněného Adršpachu, kam už se nemohli dostat. On-line 
prodej je v zimních měsících přerušen a v provozu bude opět 
v měsíci březnu.   

V informačním centru letos opět přivítáme jaro a nadcházející 
sezonu velikonoční výstavou, na kterou bych vás tímto ráda 
pozvala. Jeden den bude opět určen dětem ze školy, které si 
mohou stejně tak jako v letech minulých na dílničkách vyrobit 
velikonoční dekorace. Celý rok se ponese ve stejném duchu 
jako loni, takže výstavy, dílničky, prodej suvenýrů, knih, regi-
onálních produktů, česko -polských projektů s partnerskými 
městy a obcemi.   
Tímto bych vás „Tepličáky“ chtěla požádat, jestli máte tipy, 
nebo vy sami jste výrobci místních produktů, abyste nás na-
vštívili v infocentru a my vaše výrobky rádi zpropagujeme a 
budeme prodávat.  
V letošním roce bychom chtěli dokončit propagační materiál o 
našem městě a jeho historii, který bude pro turisty k mání 
v infocentru a na němž se bude velkou měrou podílet paní Mi-
roslava Moravcová, která mi přislíbila pomoc při jeho tvorbě.  
  

Beata Radoňová, vedoucí KIS Teplice nad Metují 

http://www.venkovskylekar.cz/
http://www.teplickeskaly.cz


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


